

# 中臺科技大學護理系教師個人資料表

更新日期：2024年10月01日

## 一、基本資料

中文姓名	江青桂	英文姓名	Chiang, Ching Kuei (Last Name) (First Name) (Middle Name)	
聯絡電話	(公) / 分機 .04-22391647#8415			
傳真號碼	04-22398540	E-mail	ckchiang@ctust.edu.tw	

## 二、學歷

學校名稱	國別	主修學門系所	學位
昆士蘭科技大學	澳洲	護理學系	哲學博士
歐斯特大學	英國	護理學系	理學碩士
中國醫藥學院	台灣	護理學系	學士

## 三、經歷/現職

服務機構	服務部門/系所	職稱
中臺科技大學	研究發展處	副研發長
中臺科技大學	研究發展處	秘書
中臺科技大學	研究發展處	組長
中臺科技大學	學務處服務學習中心	主任
中臺科技大學	長期照顧碩士學位學程	代理主任
中臺科技大學	護理學院	秘書
中臺科技大學	護理系	代理主任
中臺科技大學	護理系	秘書
中臺科技大學	護理系	助理教授
中臺科技大學	護理系	講師
中臺科技大學	護理系	助教
台中榮民總醫院	護理部	護理師

## 四、專長

1. 質性研究	2. 行動研究	3. 護理教育	4. 精神心理衛生護理
5. 失智症照護	6. 照顧負荷	7. 長期照護	8.

## 五、著作

### 1. 期刊論文

期刊論文
劉紋妙、江青桂、胡月娟 (2019) · 長照個案的口腔健康照護 · 護理雜誌, 35(2), 163-172。
<b>Chiang, C.K.</b> & Hwu, Y.J. (2018). Feeding experiences of nursing aides for residents with dysphagia. <i>Geriatric Nursing, 39(4)</i> , 436-442. (SSCI)
江青桂、楊滄甯 (2018) · 中部某科技大學四年制護生初次實習之經驗 · 榮總護理, 35(2), 163-172。
Chiu, S.C., Chen, S.W., <b>Chiang, C.K.</b> , Chung, Y.C., & Chang, S.F. (2015). The Analysis and Assessment of Dangerous Factors in the Visual Lifestyle of Children from the Perspective of Myopia Prevention. <i>International Journal of Nursing, 3(1)</i> , 46-54.
余佳蓉、江青桂* (2015) · 運用跨理論模式協助一位更生人社會適應之護理經驗 · 精神衛生護理雜誌, 10(2), 43-51。
蘇慧菁、巫曉玲、江青桂* (2013) · 教師成長社群實施「問題導向學習」課程之行動研究——以中部某科技大學為例。 <i>高等教育, 8(1)</i> , 95-127。
賴巧、江青桂*、薛素霞 (2012) · 運用行為治療於輕度智能障礙學齡前兒童之如廁訓練的護理經驗 · 精神衛生護理雜誌 · 7(1), 49-58。
<b>Chiang, C.K.</b> , Chapman, H., & Elder, R. (2011). Overcoming Challenges to Collaboration: Nurse Educators' Experiences in Curriculum Change. <i>Journal of Nursing Education, 50(1)</i> , 27-33. (SSCI)
<b>Chiang, C.K.</b> , Chapman, H., & Elder, R. (2010). Changing to learner-centred education: Challenges experienced by nurse educators in Taiwan. <i>Nurse Education Today, 30(8)</i> , 816-820. (SSCI)

### 2. 研討會論文

研討會論文
江青桂*、曾建銘、鐘淑英(2024, 6月) · 臺灣時間銀行實施經驗之探究 · 海報發表於2024年第16屆國際學術研討會-全球健康議題及照護人力資源 · 台中：台灣。
林麗雅、江青桂、鍾月琴、陳韋陸(2024, 6月) · Virtual Reality Learning Experience in Nursing · 海報發表於2024年第16屆國際學術研討會-全球健康議題及照護人力資源 · 台中：台灣。
<b>Chiang, C.K.</b> & Chuang, H.M. (2023, June). Exploring the experience of elderly using day care center service. Paper session presented at the 15th International Academic Conference: Transdisciplinary long-term care, Taichung, Taiwan.
<b>Chiang, C.K.</b> & Liao, Z.W. (2023, June). A narrative study on resignation of dementia family caregivers. Paper session presented at the 15th International Academic Conference: Transdisciplinary long-term care, Taichung, Taiwan.
Tseng, C.M., Chung, S.Y. & <b>Chiang, C.K.</b> *(2023, June). Explore the motivation, influencing factors and experience of volunteers in Beitun District of Taichung City. Paper session presented at the 15th International Academic Conference: Transdisciplinary long-term care, Taichung, Taiwan.
Yang, P.C., Lin, Y.H., & <b>Chiang, C.K.</b> *(2022, June). New nurses' experiences of participating in case-based integrated teaching. Paper session presented at the 14th International Academic Conference: Nursing Excellence: Resilience in the time of difficulty, Taichung, Taiwan.
Lin, Y.H., Yang, P.C. & <b>Chiang, C.K.</b> *(2022, June). The implementing of case-based integrated teaching to improve the retention rate of new nurses. Paper session presented at the 14th International Academic Conference: Nursing Excellence: Resilience in the time of difficulty, Taichung, Taiwan.
<b>Chiang, C.K.</b> , Lee, W.S. & Chu, Y.H. (2021, May). The Learning and Employment Experiences of Nursing Program of Industry-Academia Cooperation in the University Stage. Paper session presented at the 13th International Academic Conference: A Voice for Client-Life of Nasogastric Tube Free, Taichung, Taiwan.

廖淑慧、陳瑾樺、江青桂*(2021, 5月)·園藝團體方案對思覺失調症個案在自尊及人際互動之成效·海報發表於2021年第13屆學術研討會-為個案發聲-邁向無管人生研討會·台中：台灣。
江青桂、朱靜珍(2020, 5月)·探討中部某日間照顧中心照顧服務員執行自立支援照顧之經驗·論文發表於南開科技大學2020年福祉科技與服務管理研討會·南投縣：台灣。
<b>Chiang, C.K., Wung, H.L. &amp; Chen, X.J.</b> (2020, May). The Experience of Nurse-Patient Communication for Psychiatric Nursing Students in Clinical Practice. Paper session presented at the 12th International Academic Conference: The Vision of Chewing and Swallowing Care, Taichung, Taiwan.
Chiu, S.C., Chang, H.M., Chung, & <b>Chiang, C.K.</b> *(2020, May). Resistance Training Targeting Body Composition and Quality of Life in Sarcopenic-Obese Residents. Paper session presented at the 12th International Academic Conference: The Vision of Chewing and Swallowing Care, Taichung, Taiwan.
Hsu, C.H. & <b>Chiang, C.K.</b> *(2020, May). Improve the Completeness Rate of Oral Cleansing of Patients Using Oxygen in a Medical Ward. Paper session presented at the 12th International Academic Conference: The Vision of Chewing and Swallowing Care, Taichung, Taiwan.
Chu, H.H. & <b>Chiang, C.K.</b> *(2019, June). Applying gamed based learning to increase competency of empathy among student nurses. Paper session presented at the Global Nurse Education Conference, Bali, Indonesia.
Chang, S.L. & <b>Chiang, C.K.</b> *(2019, May). The experience of institution placement among family caregivers of patients with dementia. Paper session presented at the 11 <sup>th</sup> International Conference: Comprehensive Advocating Healthcare Service Improvement, Taichung, Taiwan.
朱靜珍、江青桂*(2019, 5月)·巷弄長照站中照顧服務員的自覺角色功能·海報發表於2019醫療分級與資源共享國際學術研討會·台中市：台灣。
Chu, H.H. & <b>Chiang, C.K.</b> *(2018). From the change of the population structure in Taiwan ---- to explore the employment needs of low and middle income senior citizens. Paper session presented at the 10 <sup>th</sup> International Conference: Preventing and Slowing Disability with Living, Involvement, Vitality, Entertainment Health Care Strategies, Taichung, Taiwan.
Chen, X.J. & <b>Chiang, C.K.</b> *(2018, June). Weight Control Program on the Overweight Residents in a Community Psychiatric Rehabilitation Center. Paper session presented at the 10 <sup>th</sup> International Conference: Preventing and Slowing Disability with Living, Involvement, Vitality, Entertainment Health Care Strategies, Taichung, Taiwan.
呂雀芬、江青桂*、徐瑩嫩、吳淑美、董靜娟、陳妙絹、葉美玉(2018, 1月)·學習效能實證研究-自殺護理情境教學·海報發表於中華民國精神衛生護理學會第十四次護理研究論文發表會·台南市：台灣。
余佳蓉、江青桂*、張雅芬、林美伶(2018, 1月)·應用問題導向學習於新進護理人員倫理培訓之行動研究·海報發表於中華民國精神衛生護理學會第十四次護理研究論文發表會·台南市：台灣。

### 3. 專書及專書論文

專書及專書論文
江青桂、黃一玲(2022)。危機處置及護理。於黃宣宜總校訂，最新精神科護理學十版。台北：永大。
江青桂、陳月春(2015)。認知障礙症相關認知功能評估。於李選、胡月娟總校訂，OSCE護理專業能力鑑定指引。台北：華杏出版社。
江青桂、蘇慧菁、巫曉玲、林宴如(2013)。中臺科技大學以教師成長社群推廣「問題導向學習」課程的經驗分享。於關超然總校訂，PBL問題導向學習之理念方法實務與經驗 二版。台北：臺灣愛思唯爾。

### 4. 技術報告及其他